
Poštovani, 

u periodu od 13-28. 06. 2015. održane su prestonici Azerbejdžana, Bakuu, prve 

Evropske igre. U zaista odličnoj organizaciji, i pod svodovima Kristalne dvorane, 

održan je odbojkaški turnir, po mnogo čemu jedinstven ! Šesnaest sudija 

Evrope, (Aziz Jener - Turska, Susana Rodrigues - Španija, Aleksandar Piasetski - 

Belorusija, Karin Zahorcova - Česka, Olga Zakharova - Rusija, Daniele Rapisarda - 

Italija, Philippe Schurman - Lihtenštajn, Fabrice Kollados - Francuska, Ivajlo 

Ivanov - Bugarska, Sanja Miklošid - Slovenija, Eldar Alyev - Azerbejdžan, Sabine 

Witte - Nemačka, Kari Partiainen - Finska, Sonja  Simonovska - Crna Gora, 

Agnieszka Michlic - Poljska, Vladimir Simonovid - Srbija), delilo je pravdu na 

odbojkaškim utakmicama, pod budnim okom članova sudijske komisije. Patrik 

Rasar (Francuska), Zorica Bjelid (Srbija), Jarmo Salonen (Finska) i Peter Koncnik ( 

Slovenija), bili su zaduženi da sudijama prenesu najnovija saznanja i instrukcije, 

kao i da ocenjuju nas rad ! 

 

 

 

 

Na turniru je za mene prvi put korišden Hawk Eye čelendž sistem, po mnogo 



čemu jedinstven! Sada sam konačno zaokružio celinu i saznanje da je od 

presudnog značaja kvalitet i zoom kamere, koji su najbitniji faktori kvalitetnog 

pregleda snimka.  

Svakog prepodneva, imali smo sastanke, na kojim su rezimirane i analizirane 

utakmice prethodnog dana! Na ovakvim turnirima, vremena je dovoljno za 

najdetaljnije analize, i unapređenja sudijskih dužnosti. Taksativno du izneti 

samo neka svoja zapažanja : 

-Budite striktni kod sankcija  

-Vi ste kao I sudija na celu sudijskog tima 

-Čelendž nije kazna za sudije 

-Drugi sudija mora biti aktivan 

-Ne remetite tempo igre - tempo zvižduka, sudijskih znakova, mora biti isti od 

početka do kraja 

-Protokol se mora obaviti po definisanim vremenima 

-Ne odugovlačite igru 

-Priznajte grešku. Priznanje ne sme biti kazna za vas 

-Organizator ima pravo promene protokola, tokom turnira (od polufinalnih 

utakmica, primenjivan je modifikovan protokol. Ubačeni su dodatni scensko 

vizuelni elementi) 

-Sprečite provokacije igrača na mreži 

-Trudite se da prekidi traju što krade 

-II sudija nadgleda ponašanje i disciplinu članova stručnog štaba, na 

klupama...... 

Na turniru je kao i na nekim ranijim, korišden elektronski sistem, zahteva za TO, 

zamene i čelendž… pre početka turnira, poželjno je da se proveri nivo 

obučenosti elektronskih zapisničara, kao i potpuna kontrola njihovog rada! To 

naravno iziskuje i potpunu obučenost sudija, u rukovanju istim! Dešavalo se na 

par utakmica, da se dogode nejasnode, koje nedovoljno obučen e-zapisničar 



nije u stanju da reši! U takvim situacijama, preporuka je članova specijalne 

sudijske komisije, da II sudija treba da aktivno uzme ucešde u rešavanju nastale 

situacije.  

 

Na turniru sam bio delegiran 10 puta. Pet puta kao I sudija, i pet puta kao II! Na 

turniru je svaki sudija bio u obavezi da napravi sopstvenu evaluaciju svog rada! 

Sa ciljem procene, koliko su sudije objektivne, i realno razmišljaju o svojim 

kvalitetima, greškama i dobrim stvarima u obavljanju dužnosti! 

Poslednjeg dana, pripala mi je čast da budem I sudija na muškoj finalnoj 

utakmici između reprezentacija Nemačke i Bugarske! Kolega mi je bio Danielle 

Rapisarda iz Itaije ! 

 

 

 

S'poštovanjem 

Simonovid Vladimir 


